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Zápis z jednání Etické komise Vysoké školy ekonomické v Praze 

Pořadové číslo: 13 Rok: 2022 Předsedkyně: Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. 

Datum, čas a místo:  26. dubna 2022, 14:30 – 16:30, prezenčně na NB 255 a online (MS 

Teams). 

 

Účastníci – členové EK VŠE v Praze 

• Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. (FMV, Katedra podnikového a evropského práva) – 

přítomna prezenčně 

• doc. Ing. Karel Brůna, Ph.D. (FFU, Katedra měnové teorie a politiky) – nepřítomen 

(omluven pro pracovní povinnosti – vyjádření k diskutované záležitosti bylo 

poskytnuto předem přes e-mail) 

• Ing. Tomáš Moric (FMV, zástupce studentů) – přítomen online 

• Ing. et Ing. Lucie Sára Závodná, Ph.D. (Jindřichův Hradec, Katedra managementu) 

– přítomna online 

• Mgr. Dušan Kučera, Ph.D., MBA (FPH, Katedra managementu) – přítomen 

prezenčně 

• PhDr. Věra Radváková, Ph.D. (FIS, Katedra systémové analýzy) – přítomna 

prezenčně 

• prof. Ing. Václav Řepa, CSc. (FIS, Katedra informačních technologií) – nepřítomen 

(omluven pro pedagogické povinnosti, vyjádření k diskutované záležitosti bylo 

předem poskytnuto přes e-mail)  

• doc. Mgr. Andrej Tóth, Ph.D. (kancléř, rektorát VŠE) – přítomen prezenčně 

• JUDr. Jan Vondráček (NF, Katedra práva) – přítomen prezenčně 

 

Další účastníci – hosté 

• doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D. (rektor VŠE v Praze) – přítomen prezenčně 
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Bod 1:  Diskuze k aktuálnímu dění na Národohospodářské fakultě VŠE v Praze 

(zvolení doc. Ing. Miroslava Ševčíka, CSc. děkanem NF) 

Bližší popis: Setkání členů EK VŠE v Praze bylo svoláno ad hoc a ve velice krátkém 

časovém předstihu, za což se předsedkyně všem přítomným členům 

omluvila (z téhož důvodu se dva členové Etické komise nemohli setkání 

zúčastnit; jejich účast byla omluvena a předsedkyně měla v ruce jejich 

stručná písemná vyjádření, se kterými byli ostatní členové seznámeni). 

Svolání této diskuze bylo reakcí na některé stížnosti a mediální pozornost 

kolem nedávné volby děkana NF VŠE v Praze, jímž se stal doc. Ing. Miroslav 

Ševčík CSc. Členové EK VŠE v Praze se shodli na nutnosti výše uvedené 

projednat. K jednáním byl přizván doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., rektor Vysoké 

školy ekonomické v Praze, který pozvání obratem přijal.  

Diskuze: Členové EK VŠE v Praze se v souladu s oficiálním vyjádřením pana rektora 

z téhož dne (dostupné zde), které bylo ze strany pana rektora na setkání se 

členy EK VŠE v Praze blíže okomentováno, bez dalšího shodli, že volba 

docenta Ševčíka děkanem NF VŠE v Praze proběhla legitimně, v souladu se 

všemi aplikovatelnými procesními pravidly, tj. rozhodnutí Akademického 

senátu musí být v dané záležitosti respektováno. Následně však byla dlouze 

diskutována otázka demokratických principů a procesů, svobody projevu/ 

názoru a jeho výměny, podpory kritického myšlení v rámci akademické obce, 

role médií v dnešní společnosti apod.  

Závěr:  Na základě výše uvedeného dospěla EK VŠE v Praze k závěru, že ve světle 

diskutovaných otázek a aktuálního dění na NF VŠE v Praze je nutné znovu 

připomenout postoj univerzity k aktuální globální situaci (viz detaily zde). 

S tímto postojem se v minulosti plně ztotožnila i EK VŠE v Praze (viz 

prohlášení zde). Dané postoje se nyní rozhodně nemění a nutno zdůraznit, 

že se jedná o postoj celé akademické obce. Očekáváme tedy, že ve smyslu 

výše uvedeného budou komunikovat všichni členové akademické obce. 

Zapsala: Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. 

https://www.vse.cz/aktuality/vyjadreni-rektora-vysoke-skoly-ekonomicke-v-praze-v-souvislosti-se-zvolenim-doc-sevcika-dekanem-narodohospodarske-fakulty-vse/
https://www.vse.cz/aktuality/prohlaseni-vse-k-aktualni-situaci-na-ukrajine/
https://www.vse.cz/informace-o-vse/informace-a-predpisy/eticky-kodex/eticka-komise/

